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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy űlésrő l szóló 2012 . évi
XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a Nemzeti Fejlesztés i
Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

„Mikor önthetünk végre tiszta vizet a pohárba Barcson? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

2015. július végén, a mintavételeket követő mérések súlyos klosztrídium fertőzést mutattak k i
a barcsi ivóvízben, valamint emellett egyéb patogén indikátorok jelenlétét is kimutatták a
szakemberek. Emiatt aztán a szolgáltatást végz ő DRV Zrt., illetve a közegészségügyi
hatóságok azonnali és három héten át tartó ivóvíz-fogyasztási tilalmat rendeltek el a városban ,
valamint a hozzá tartozó két településen, Drávaszentesen és Somogytarnócán . A mintegy 1 2
ezer embert érintő szennyezés pontos okát, felelőseit azóta is homály fedi . A történtek
fényében egyértelmű egyébként, hogy valahol rés volt az ivóvízvédelem pajzsán . Az okokat
illetően sötétben tapogatóznak a szakemberek és a hatóságok . A DRV Zrt . az illegális
lakossági rákötéseket kárhoztatja, és ismeretlen tettes ellen feljelentést is tettek. Ennek
logikáját követve azonban állíthatjuk azt, hogy bárhol, bárki, bármit a rendszerbe juttathat .

(2015. augusztus 31-én egyébként a DRV Zrt . egy megbízott illetékese a város képvisel ő -
testületének rendkívüli ülésén, amelyen magam is részt vettem, tájékoztatást adott az eddig i
fejleményekről . Kénytelen vagyok megjegyezni, hogy a világ szerencsésebb fejl ődési múlttal
rendelkező államaiban mindazonáltal el ő nem fordulhatna az a szégyen, hogy egy ilye n
haváriahelyzetet követően a 90 százalékban állami részaránnyal rendelkez ő cég vezetőségébő l
senki nem képviselteti magát a város választott képviselő-testülete, illetve annak
polgármestere előtt. Ott is elmondtam, hogy nyilván macerás, de mégiscsak illett voln a
otthagyni a légkondicionált irodát Siófokon, és 150 kilométert utazva megjelenni a képviselő -
testület elő tt . Mivel teljes mértékben egyet tudok érteni azzal a kormánypárti szlogennel, hogy



több tiszteletet a magyaroknak, ezért jó lenne, hogyha ezt az állami cégek vezetői is
érzékelnék és felfognák . Tehát több tiszteletet a dél-somogyiaknak és ezen belül több
tiszteletet a barcsi embereknek is! )

Országgyűlési képviselőként rengeteg lakossági megkeresést kapok a víz min őségével
kapcsolatban, hiszen a történtek után másfél évvel még mindig általános panasz a barcsi ví z
átható klóros (hypo) szaga, amely élvezeti értéke ezáltal jelent ősen csökken, hisze n
ivóvízként, teának, főzni stb. csak erős viszolygással használható . Több kisgyermekes szülő a
vízben található fertő tlenítőszert gyanítja a gyermekeiknél fellépő bőrirritáció mögött is .

Erre való tekintettel kérdezem Tisztelt Miniszter Úrtól, hog y

1. Az elmúlt évben a barcsi vízzel kapcsolatosan volt-e olyan mérési eredmény (s h a
igen, akkor pontosan mi volt az), amely meghaladta az egészségügyi
határértéket ?

2. Ha patogén komponensek tekintetében minden rendben van, akkor mi indokolj a
a fertőtlenítőszerek olyan arányú használatát, ami miatt a víz folyamatosan és jó l
érzékelhetően hypo-szagú ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2017 . január 10 .

Tisztelettel :

Ander Balázs
Jobbik
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